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Trbovlje, 20. avgust 2008 

 
 
ROMANA BERAVS: Spoštovane poslušalke in poslušalci, tako kot smo napovedovali danes skozi ves 
dan, je ob 16. uri in 30 minut gost v našem studiu predsednik slovenske vlade, Janez Janša. Prav lep 
pozdrav. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vam, poslušalkam in poslušalcem. 
 
ROMANA BERAVS: Že od zgodnjih dopoldanskih oziroma jutranjih ur ste v Zasavju. Dve leti je tega 
odkar je bila vlada na prvem obisku tukaj pri nas. Takrat ste dejali, da ko se vrnete, tudi poveste, kaj se 
je spremenilo, kaj se je izboljšalo, kaj se je mogoče celo poslabšalo. Kaj ugotavljate danes? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vlada je danes naredila pregled po teh dveh letih od zadnjega 
obiska. Najprej smo preverili, kateri od teh konkretnih projektov, o katerih smo se pogovarjali z nosilci 
razvoja dve leti nazaj, so uresničeni in kateri niso. Ugotovili smo, da ti projekti, ki so bili na nek način 
uresničljivi v teh dveh letih, da so narejeni ali pa v izvajanju. Nekateri dolgoročni so pomaknjeni v neko 
fazo vnaprej. Da pa ponekod še vedno obstajajo dileme, ki jih bomo morali še dokončno streti. Dve 
takšni področji sta. To je regionalizacija oziroma decentralizacija države in ustanovitev pokrajin. Tukaj 
so dileme v zvezi z uvrstitvijo zasavskih občin. Seveda ni še dokončno razrešena dilema, kako v 
Zasavju oziroma blizu Zasavja pripeljati tretjo razvojno os, kako rešiti to zagato. Bližje smo rešitvi v tem 
smislu, da je zdaj, po teh strokovnih predlogih, ki so bili obdelani v tem času jasno, da samo z eno traso 
te prometne zagate v Zasavju ni možno rešiti. Tako, da bo potrebno izdelati tudi navezovalne variante, 
kar bo verjetno na koncu tudi ponujena strokovna rešitev. Potem bomo to rešitev tudi dokončno 
usklajevali z lokalnimi skupnostmi.  
 
ROMANA BERAVS: Gospod premier, danes smo sicer iz ust vaših ministrov že nekaj slišali o rudnika 
Trbovlje Hrastnik. Navsezadnje tudi o razvoju in viziji termo elektrarne Trbovlje. Kakšno je vaše stališče, 
kako vi vidite to? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, rudnik Trbovlje Hrastnik se zapira v skladu s sprejetim 
programom zapiranja. Tukaj je bilo doslej za ta program - se pravi za zapiranje, za sanacijo površine in 
tudi za izvajanje tega kadrovskega socialnega programa - porabljenih skoraj osemnajst milijonov evrov 
sredstev. Leta 2007 je RTH izpolnil zastavljene cilje, ko gre za prodajo premoga oziroma za prihodke 
od te prodaje. V preteklem letu so pozitivno poslovale tudi hčerinske družbe RTH-ja. Poznamo to željo, 
da se podaljša proizvodnjo. Zaenkrat odločitve v zvezi s tem še ni. Stvar teče v skladu s sprejetim 
programom. Stanje  polienergetike, cene energije se spreminjajo,  tako v Sloveniji kot v Evropi in svetu, 
vendar zaenkrat nekih dokončnih elementov za spremembo te odločitve še ni.  
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Veliko govora je na sploh o tem, kaj po zapiranju rudnika, glede na to, da je energija verjetno 
nepogrešljiv element sedanjosti in prihodnosti Zasavja, čeprav ne edini. Sem zelo vesel, da je v 
zadnjem času, v teh dveh letih, nastalo  veliko podjetij, ki se ukvarjajo z novimi priložnostmi, visoko 
tehnologijo in tudi z obvladovanjem nekih tržnih niš, ki se pojavljajo ob visoki slovenski gospodarski 
rasti. Vendar je energija še vedno pomembna. Morda bo še bolj v prihodnosti. Zasavje je zagotovo, kar 
se tega tiče, vsaj eno od dveh, treh središčnih energetskih točk te države. V zvezi s tem bodo tudi v 
prihodnosti te investicije večje. O tem je danes na obisku v teh objektih govoril minister Vizjak, ki je tudi 
pristojen za energijo.  
 
Zadeve so se v dveh letih toliko razčistile, da je možno govoriti o tem, da smo blizu nekega razvojnega 
koncepta za čas po letu 2009. Koncepta, ki bo izpolnjeval tudi okoljske zahteve, ki so se zaostrili. To 
seveda pomeni, da je treba pri tej energetski prihodnosti regije računati tudi na to, da se emisije CO2 
plačajo, da je potrebno iskati energetske vire, ki predstavljajo brezogljično proizvodnjo. Tukaj je neka 
dodana vrednost najdena z razširitvijo projekta hidroelektrarn tudi na srednji Savi. Smo zelo blizu 
odločitve, ko gre za uporabo moderne japonske tehnologije, ki omogoča spreminjanje energije iz 
premoga oziroma uplinjevanje premoga ter potem uporabo tega plina kot energenta, kar je ekološko 
bistveno bolj sprejemljivo. Torej, nova tehnologija je odprla mnoge nove poti. To, da se zapira neka 
klasična proizvodnja oziroma pridobivanje premoga še ne pomeni, da je konec dejavnosti povezane z 
energijo. V tej regiji je pravzaprav ta izziv enak kot je bil prej, samo viri bodo drugi. Temu se je treba 
prilagoditi. 
 
ROMANA BERAVS: Gospod Janša, že prej omenili ste pokrajine. Določena nasprotovanja. Vemo, da 
zapleti so, predvsem z umestitvijo Kamniško-zasavske pokrajine. Kako bo zdaj s pokrajinsko 
zakonodajo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ta je zdaj v rokah poslancev, ki se morajo v skladu z našo 
ustavo prej posvetovati z lokalnimi skupnostmi. V tem času mislim, da se zaključuje ta postopek 
posvetovanja. Tudi zasavske občine so dale svoje mnenje na te predloge oziroma na ta predlog za 
Kamniško-zasavsko regijo. Ta mnenja niso enotna. Občine imajo različna mnenja. Tudi to dokazuje, da 
je oreh trd. Nenazadnje, če pogledamo nazaj v zgodovino, je čez to regijo včasih tekla meja med 
Kranjsko in Štajersko. Na način je to rešitev, ki ne sme biti zaprta tudi, ko bo v prvi fazi sprejeta. Ravno 
zaradi tega, ker se zavedamo delikatnosti nekaterih predlaganih pokrajinskih rešitev, kjer pravzaprav ni 
idealne slike, ki bi jo lahko predstavili, smo v zakonodajo vgradili možnost, da tudi potem, ko se nek 
zemljevid sprejme, vsaka občina, ki je na meji med dvema pokrajinama, lahko z referendumom oblikuje 
predlog za spremembo. To nekoliko olajšuje tudi to rešitev, ki je predlagana.  
 
Vendar zaenkrat nismo oziroma tudi osebno nisem v poziciji, da bi lahko karkoli napovedoval. Za 
sprejem zakona o decentralizacije Slovenije oziroma ustanovitvi pokrajin je potrebna dvotretjinska 
večina prisotnih poslancev. Tako da je odprto, ali bo ta zakonodaja sprejeta v tem mandatu ali ne. V 
kolikor ne bo sprejeta, vsi postopki padejo in jih bomo morali začeti na novo. Jaz mislim, da bi bila to 
škoda, ravno zaradi tega, ker to, kar bomo sprejeli v tej prvi fazi, lahko kasneje nadgrajujemo. S tem, ko 
bi se oblikovala neka regija, katere del bi bilo tudi Zasavje in ko bi se vsaj eno od osrednjih pokrajinskih 
institucij lociralo tudi v Zasavju - predlog je bil za Trbovlje - potem bi to pomenilo, da se z državne ravni 
prenese veliko sredstev, tudi razvojnih. Da se prenesejo kvalitetna delovna mesta. Kar bi na nek način 
takoj zboljšalo razvojne potenciale regije. Ampak kot že rečeno, ta odločitev je kompleksna, tudi ni 
vezana na enostavno večino v parlamentu. Videli bomo, kaj se bo zgodilo. 
 
ROMANA BERAVS: Gospod Janša »Za Slovenijo živim«, kaj pomeni ta pesem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je lepa pesem, ki ni nastala zdaj, ampak že pred leti in je 
tud zmagala; mislim, da na nekem festivalu. Mislim, da smo - nekje v lanskem letu - priredili neko 
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dobrodelno prireditev, mislim da je bil to Miklavžev dobrodelni koncert. Takrat smo povabili tudi pevko, 
ki je zmagala s to pesmijo. Bila nam je zelo všeč in na naših prireditvah je to zdaj na nek način pesem, 
ki ne sme manjkati. Sicer pa poslušajte besedilo in videli boste, zakaj nam je všeč.  
 
ROMANA BERAVS: V studiu radia Kum še vedno slovenski premier Janez Janša. Gospod premier prej 
ste že omenili tretjo razvojno os. Seveda je cestna povezava pomembna tudi zaradi razvoja 
gospodarstva. Menda se vendarle obetajo tudi neka izboljšanja na državni cestni infrastrukturi, če že ta 
nesrečna tretja razvojna os po zadnji varianti ne gre tako blizu nas. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V vsakem primeru bo Zasavje del tega te razvojne pridobitve 
te razvojne osi, ker to ni samo cesta. To je projekt, ki bo povezal tiste dele Slovenije z avtocestnim 
križem, ki so bili izpuščeni zaradi konfiguracije, in ki bo odprl tudi nove razvojne priložnosti. Seveda to ni 
samo cestna infrastruktura, so tudi obrtne in podjetniške cone, lokacije za dejavnost, ki jo ta boljša 
prometna povezanost šele omogoči.  
 
Na državni ali regionalni cestni infrastrukturi je bilo nekaj narejenega tudi v zadnjih dveh letih. Počasi se 
izboljšuje. Pred dvema letoma smo dali neke obljube, ki so bile tudi izpolnjene. Recimo v Hrastniku je 
bila z novim trikrakim križiščem odpravljena črna točka, na cestah občine Trbovlje je bil rekonstruiran 
odsek regionalne ceste proti Hrastniku, rekonstruiran most čez Trbovljščico in v Zagorju je v gradnji 
druga faza obvoznice, ki je zelo, zelo potrebna. Trenutno v treh zasavskih občinah Direkcija Republike 
Slovenije za ceste vodi s pripravo projektov ali z gradnjo okrog dvajset posamičnih projektov, ki bodo 
seveda povečali pretočnost in odpravili dodatne črne točke v prometu. Ni pa to tista dokončna rešitev. 
Dokonča rešitev je hitra cesta, ki bo Zasavje dejansko priklopila na to osrednje avtocestno omrežje.  
 
Po tem postopku, ki sem ga opisal, na začetku prihaja do recimo temu časa, ko je projekt realen. 
Slovenija zaključuje izgradnjo avtocestnega križa. Potenciali, ki so bili zdaj usmerjeni v to izgradnjo, ki 
je bila ponekod tudi predraga in z veliki zapleti, bodo na voljo tudi finančna sredstva. Prihaja nova 
prioriteta, to je omrežje državnih cest. Znotraj te nove prioritete ima tretja razvojna os s temi 
navezavami še dodatno prioriteto. Tukaj stvari že potekajo. Tretja razvojna os je projekt, ki je že živ. Na 
nekaterih odsekih je že izdelan državni lokacijski načrt. Ponekod so trase tudi že usklajene z lokalnimi 
skupnostmi. Naslednja leta bodo leta velike dinamike tukaj. Kot že rečeno ob nekem usklajenem 
strokovnem predlogu rešitve, bo treba to tudi politično uskladiti z lokalnimi skupnostmi. Vendar, kakor 
že rečeno, ni namen, da se zdaj na nek način pogajamo in kdor bo močnejši, tisti bo dobil traso. Z eno 
traso ni možno rešiti celotnega Zasavja. Šlo bo za več navezav in lahko tudi za kakšno izvirno rešitev.  
 
ROMANA BERAVS: Gospod premier, zdaj o aktualnih, sedanjih oziroma dogodkih, ki so pred nami. 
Kaj napovedujete za volitve? Se bomo čez dve leti srečali? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Na volitvah odločajo volivci.  
 
ROMANA BERAVS: Se bomo čez dve leti srečali? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz upam, no sem prepričan, da bo, vsaj na dve leti, vsaka 
vlada - tudi naslednja vlada, kakršnakoli že bo - obiskala vse regije. Mi smo vzpostavili neko prakso, ki 
je bila pozitivna. Zaradi te prakse smo v treh letih in pol imeli po slovenskih regijah trideset sej vlad, kar 
pomeni, da smo tridesetkrat obravnavali samo problematiko neke regije oziroma pokrajine. Vsake 
dvakrat. Na ta način smo rešili na stotine odprtih zadev, ki jih drugače ne opaziš. Vzpostavili smo tudi 
posredne stike med ministri in nosilci razvoja v posamičnih pokrajinah. Ko se ljudje osebno poznajo, 
tudi lažje kontaktirajo. To je vzpostavilo neko omrežje, ki je prispevalo, po mojem mnenju, tudi k 
hitrejšemu razvoju Slovenije na sploh. Tako, da katerakoli vlada bo, jaz upam, da bo to prakso 
nadaljevala. Izkazala se je za dobro. Končno je vsak obisk v regiji polaganje računov. Tudi danes se 
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bomo soočili z vsemi župani, gospodarstveniki in nosilci razvoja. V razpravi, ki je odprta za javnost, kjer 
se da presoditi, kaj je bilo narejeno, kaj ni bilo narejeno, zakaj ni bilo narejeno. Vsakega ministra lahko 
neposredno ljudje vprašajo po odgovoru. Že samo dejstvo, da ta možnost obstaja, prispeva k temu, da 
se mnoge stvari rešijo v realnem času. 
 
ROMANA BERAVS: Kakšen uspeh pričakujete v stranki? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Slovenska demokratska stranka gre na te volitve z 
najmočnejšo ekipo doslej. Smo edina stranka, ki je že predstavila vse kandidate in kandidatke za 
volitve in potencialne kandidate za novo vlado. Mi imamo program za naslednji mandat in za naprej. 
Igramo z odprtimi kartami. Naša ponudba je na mizi. Volivci jo bodo primerjali z drugimi in se odločili. 
 
ROMANA BERAVS: Gospod premier, prejeli ste ponudbe o odstopih. Uprave Darsa, ministra Žerjava. 
Povedali tudi, da se boste o tem odločili, ko boste prejeli še posamezna poročila. Kdaj nameravate 
sprejeti odločitev? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ta poročila so ena od točk na jutrišnji seji vlade. Poleg točke, 
kjer bomo sprejemali ukrepe za odpravo posledic zadnjih neurij, je to eno zelo pomembnih točk. Vlada 
se bo odločila, ko bo ta poročila preučila. V vsakem primeru pa politika, ki jo je zastavil sedanji minister 
za promet končno obeta, da se bomo znebili neke hipoteke, ki je zaradi raznih klientialističnih povezav 
zagotovo podražila izgradnjo slovenske avtocestne infrastrukture. Za veliko odstotnih točk. Minister ima 
težave ravno zato, ker se je s tem lobiji spopadel, ne pa zato, ker bi slabo delal. Zdaj, kakšne ukrepe bo 
predlagal, kakšne ukrepe bo sama uprava Darsa predlagala za naprej, pa je tisto, kar je ključno pri 
odločanju o tem ali bo nekdo še opravljal svojo funkcijo v nadaljevanju ali ne.  
 
ROMANA BERAVS: Za konec samo to vprašanje. Po kateri cesti ste se pripeljali v Zasavje? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Do Trojan po avtocesti, potem smo šli v občino Zagorje, v 
Medijske toplice, kjer naj bi bil sestanek. Zdaj ta občina oziroma sama ta točka je iz Ljubljane dokaj 
hitro dostopna. Mislim, da se to občuti tudi po ceni nepremičnin, ki rastejo. Čez nekaj let bi bilo dobro, 
da je celotno Zasavje vpeto v cestno infrastrukturo, ki bo omogočala normalno, ne samo hitro, ampak 
tudi varno potovanje v Ljubljano in druge dele Slovenije. 
 
ROMANA BERAVS: Gospod premier Janez Janša hvala vam za obisk v studiu radia Kum. Vem, da 
odhajate na srečanje z gospodarstveniki, nosilci razvoja in seveda župani. Zvečer pa vas čaka še 
tekma. Boste igrali? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja seveda to je zaključek, ki omogoča, da vsi tisti, ki smo se 
čez dan srečevali na sestankih, da se na koncu pomerimo tudi v nekem športnem srečanju in zberemo 
določena sredstva za nek konkreten humanitaren namen. Vsi vabljeni v dvorano Dolanko. Mislim, da bo 
to zanimiva tekma. Še vedno so domačini pripravili kakšno presenečenje za uradno ekipo. Ne dvomim, 
da bo tudi zdaj tako. 
 
ROMANA BERAVS: No, če ste jih že povabili, za koga naj pa navijajo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, za boljše.  
 
ROMANA BERAVS: Gospod premier še enkrat hvala za obisk in upam, da se v našem studiu še 
vidimo. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo. Hvala za prijazno vabilo. 


